

Estithmar Holding Establishes “Estithmar Capital” for Financial Investment Management

Doha, Qatar – 15 February 2026

Estithmar Holding Q.P.S.C. announced today the establishment of its fifth group, “Estithmar Capital,” in a strategic step aimed at strengthening the company’s expansion and diversifying the sectors in which it operates.

Estithmar Capital will specialize in managing financial investments, strengthening institutional governance, and operating under clear frameworks for compliance, regulation, and risk management, reflecting Estithmar Holding’s vision for sustainability and responsible, well-structured growth.

The establishment of Estithmar Capital supports Estithmar Holding’s broader strategy of diversifying financial assets, improving capital efficiency, and unifying governance practices across various markets. Through a centralized and disciplined approach, the group is expected to enhance portfolio performance, strengthen risk management, and increase transparency, while maintaining operational efficiency and adherence to international best practices.

Commenting on the announcement, Juan Leon, Holding Chief Executive Officer of Estithmar Holding, said:

“The establishment of Estithmar Capital represents a strategic step aimed at developing our activities in the banking and financial services sector within an advanced regulatory environment. We are building from Qatar as a global financial hub, with a focus on responsible capital stewardship, strengthening governance, and delivering long-term value, while expanding our investment activities across the region, supported by rigorous regulatory and supervisory frameworks that enable sustainable growth.”

Moutaz Al Khayyat, Chairman of Estithmar Holding, also emphasized that this step aligns with the company’s vision of identifying investment opportunities across various sectors and markets and diversifying its investment portfolio in a manner that contributes to improved risk management—an approach that has proven successful in positioning Estithmar Holding among leading Qatari companies both inside and outside Qatar.

Estithmar Holding also announced the appointment of Fadi Al Faqih as Group Chief Executive Officer of Estithmar Capital. Al Faqih brings more than 25 years of experience in the banking and financial investment sector across the Middle East.

Estithmar Holding Q.P.S.C. operates through several groups, including the Healthcare Group, the Services Group, the Tourism and Real Estate Development Group, and the Contracting & Industries Group. The company employs more than 28,000 professionals from over 100 nationalities, with operations spanning more than 10 countries.

استثمار القابضة تؤسس مجموعة "استثمار كابيتال" لإدارة الاستثمارات المالية

الدوحة، قطر – 15 فبراير 2026

أعلنت شركة استثمار القابضة ش.م.ع.ق اليوم عن تأسيس مجموعتها الخامسة "استثمار كابيتال"، في خطوة استراتيجية تهدف إلى تعزيز توسع الشركة وتنويع القطاعات التي تعمل بها.

ستتخصص مجموعة استثمار كابيتال في إدارة الاستثمارات المالية، وتعزيز الحوكمة المؤسسية، والعمل وفق أطر واضحة للامتثال والتنظيم وإدارة المخاطر، بما يعكس رؤية استثمار القابضة نحو الاستدامة والنمو المسؤول والمنظم.

ويأتي تأسيس استثمار كابيتال دعمًا لاستراتيجية استثمار القابضة الأوسع، الرامية إلى تنويع الأصول المالية، وتحسين كفاءة رأس المال، وتوحيد ممارسات الحوكمة عبر مختلف الأسواق. ومن خلال نهج مركزي ومنضبط، من المتوقع أن تسهم المجموعة في تحسين أداء المحافظ الاستثمارية، وتعزيز إدارة المخاطر، ورفع مستويات الشفافية، مع الحفاظ على الكفاءة التشغيلية والالتزام بأفضل الممارسات الدولية.

وفي تعليق على الإعلان، قال خوان ليون، الرئيس التنفيذي لمجموعة استثمار القابضة:

"إن تأسيس استثمار كابيتال يمثل خطوة استراتيجية تهدف إلى تطوير أعمالنا في قطاع المصارف والخدمات المالية ضمن بيئة تنظيمية متقدمة. نطلق من دولة قطر باعتبارها مركزًا ماليًا عالميًا، مع التركيز على الإدارة المسؤولة لرأس المال، وتعزيز الحوكمة، وتحقيق قيمة طويلة الأجل، مع توسيع نطاق أنشطة الاستثمار في المنطقة، استنادًا إلى أطر تنظيمية ورقابية صارمة تدعم النمو المستدام".

كما أكد معتر الخياط، رئيس مجلس إدارة استثمار القابضة أن هذه الخطوة تتماشى مع رؤية الشركة القائمة على رصد الفرص الاستثمارية في مختلف القطاعات والأسواق، وتنويع المحافظ الاستثمارية بما يسهم في إدارة أفضل للمخاطر، وهو النهج الذي أثبت نجاحه في وضع استثمار القابضة في مقدمة الشركات القطرية داخل قطر وخارجها.

وقد أعلنت استثمار القابضة تعيين فادي الفقيه رئيساً تنفيذياً لمجموعة استثمار كابيتال. لدى الفقيه خبرة تجاوزت 25 عاماً في قطاع المصارف والاستثمارات المالية في مختلف أنحاء الشرق الأوسط.

يُذكر أن استثمار القابضة ش.م.ع.ق تعمل من خلال عدة مجموعات تشمل مجموعة الرعاية الصحية، ومجموعة الخدمات، ومجموعة السياحة والتطوير العقاري، إضافة إلى مجموعة الصناعات والمقاولات التخصصية. وتضم الشركة أكثر من 28,000 موظف من أكثر من 100 جنسية، وتمتد عملياتها عبر أكثر من 10 دول.